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SKOLEBESTYRELSESMØDE    

Mandag den 4. april 2022, Hedevang 

REFERAT 

 

 

Til stede: Peter, Anne, Sanne, Lene, Arne, Charlotte & Eskild (referent) 
 
Ikke til stede: Lisette, Rikke, Pernille, Søren, Geert og Luise 
 

* = Punkter fra årshjulet  

1. Godkendelse af dagsorden   
Dagsordenen godkendt. 
 
2. præsentation af emne, der relaterer til Fjordskolen 
Tom fra elevrådet på Hedevang fortalte om arbejdet dér samt om livet som elev på 
Hedevang, herunder hans brobygningsforløb. 
 
Anne foreslår, at SB i højere grad fremover inviterer elever til at fortælle om deres 
skolegang. Det kunne fx være en fast punkt i årshjulet. 
 
3. Beslutningspunkter  
 
a) Visioner for Fjordskolen, Lysholm og Hedevang* 
Punktet blev udskudt til næste møde pga. manglende beslutningsdygtighed. 
 
 
b) Eksterne kandidater* 
Udarbejdelse af prioriteret liste over eksterne kandidater til SB 
Der var enighed om at bede Geert og Søren fortsætte til næste skoleår. Begge har 
accepteret dette. Geert og Søren er dermed valgt, medmindre nogen har indsigelser. 
 
c) Forberedelse af årsberetning* 
Peter: Jeg planlægger at udarbejde en opsamling på min tid og formandskab, som kan 
sendes ud til forældre og personale. 
 
4. Generel information  
Nyt fra elevrådene 
Charlotte: På Lysholm er der møde på torsdag, hvor det skal besluttes, hvad den ene af 
næste års emneuger skal indeholde. Den anden emneuge, som afsluttes med 
skolelørdag, bliver med Åben Dans. 
På Hedevang har elevrådet fået penge, som de kan disponere over i forhold til aktiviteter, 
spil, møbler osv. Elevrådet er kommet med en masse forslag. 
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a) Nyt fra eksterne medlemmer  
Punktet udgik 
 
b) Nyt fra formanden  
Peter: Jeg vil opfordre til, at man i SB allerede nu begynder at overveje, hvem der skal 
være formand og næstformand. 
 
c) Nyt fra ledelsen  
Charlotte: 

 Oplæg udefra til maj mødet. Jeg har været i dialog med autismeforeningen Kreds 
Midtsjælland v. Rune for muligt oplæg d. 23. maj af maks. en times varighed.  
Charlotte sender oplægget fra SB-mødet i januar som oplæg til Rune – og beder 
ham komme fysisk på næste møde og fortælle om Autismeforeningen og om deres 
initiativer for børn og unge. 

 Praksisvejledere: Der er valgt tre personer fra Hedevang, som skal have 2/5 af 
deres stilling på en af Folkeskolerne i Roskilde. Tanken er, at der bl.a. skal 
arbejdes med co-teaching, som er en arbejdsmetode, hvor almenlæreren og 
speciallærer eller -pædagog planlægger, udfører og evaluerer opgaven. 

 Renovering af udearealerne på Lysholm: ”Byens Haver”. Det sidste 
orienteringsmøde er afsluttet. Alle institutioner omkring det, der kommer til at 
hedde Byens Haver, har kunnet give deres bidrag. Ideerne er taget med til det 
endelige arbejde som et arkitektfirma fra Roskilde udarbejder. Tina (afdelingsleder 
fra Lysholm) og Lotte (fysioterapeut fra Lysholm) deltager i møderne. 

 Vi har fået mulighed for at renovere vores meget slidte gulve på Lysholm. Det vil 
blive gjort i den sidste uge inden sommerferien, altså i uge 25. 

 Forældre på Lysholm holdt legepladsdage lørdag den 12. marts. Forældrerådet 
planlægger at gentage legepladsdag i weekenden. 
 
 

Eskild:  

 Den økonomisk status og prognose viser, at Lysholm kommer ud af året med et 
mindre underskud. Dog er der udsigt til en elev mere til næste skoleår, hvilket 
betyder, at økonomien er i balance under forudsætning af, at de nuværende 
omkostninger forbliver stabile. På Hedevang er der formentlig udsigt til et større 
overskud, end de ca. 600.000, som den udsendte prognose viser. Det skyldes, at 
det ikke har været muligt at besætte alle de stillinger, som er slået op.  

 ”Nye behov - ny praksis”: Eleverne på Hedevangs behov ændres i disse år. Vi må 
derfor være opmærksomme på, om det hidtidige tilbud er optimalt til disse nye 
behov. Vi har derfor iværksat et projekt, hvis hensigt er at udvikle Hedevangs 
tilbud. Det sker ved dels at afdække og præcisere disse nye behov og dels at 
sørge for kompetenceudvikling og omorganiseringer, så vi er i stand til at 
imødekomme de nye behov bedst muligt 
Arne: Det er korrekt, at vi skal til at udvikle vores tilbud. Men det kan være sårbart 
som personale at skulle konstatere, at man ikke har tilstrækkelige kompetencer. 
Det kræver tillid og kan tage lang tid. 
Sanne: Som forældre til en elev i 0. klasse, vil jeg sige, at han modtager et 
særdeles fint tilbud af meget professionelle personaler. Kæmpe rygklap herfra. 
Anne: Det kan jeg fuldt tilslutte mig.  
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 SB-valg: Nu er fristen for opstilling til skolevalg overskredet; og der er ikke kommet 
flere, der har ønsket at stille op. Der betyder, at der er fredsvalg, og at vi dermed 
har følgende medlemmer næste skoleår: Lysholm: Kevin (nyvalgt), Lisette, Pernille, 
Freja (nyvalgt) og René (suppleant); Hedevang: Anne, Rikke (genvalgt), Sanne 
(genvalgt). Vi mangler således kun at få valgt medarbejderrepræsentanter til næste 
skoleår; her vil der være valg inden sommerferien.  

 De forhenværende STU-lokaler på Sognevej er ved at blive sat i stand. Der 
forestår stadig nogen usikkerhed om, hvordan hele renoveringen skal finansieres. 

 Ukrainske elever vil formentlig påvirke hele skolevæsenet den kommende tid. Vi 
ved endnu ikke, hvad det konkret kommer til at betyde for Hedevang og Lysholm. 

 
d) Nyt fra Hedevang og Lysholm  
Arne:  

 På Hedevang havde vi ansættelsessamtaler sidste uge. Vi skulle have ansat 3 
lærere og 2 pædagoger. Det endte med 2 lærere og 1 pædagog. Der skal 
overvejes, hvordan vi håndterer problemet med, at vi mangler personaler. 

 Vi er i gang med lokaleindretningerne.  

 Vi er allerede vi at overveje næste års planlægning, hvor vi følger de principper, SB 
har udstukket.  

 I maj gennemfører vi den lidt amputerede eksamen.  

 8. og 10. klasse skal på lejrtur til Berlin. 
 
Lene:  

 På Lysholm er vi gået i gang med fagfordeling.  

 Vi arbejder generelt med temaet ”forår”. Vi er ramt af en mindre efterdønning af 
corona – både elever og voksne. 

 
 
5.   Eventuelt 
Anne: Opfordring til forældre om at være opmærksomme på Specialkompasset 21. og 22. 
september. SB beder Eskild lægge et link ud til forældre. 
 
Sanne: Var der mulighed for, at de udmærkede aktiviteter og tilbud, som der af og til 
fortælles om på Aula, kunne samles ét sted fx på hjemmesiden?  
Eskild: Det er ikke helt uproblematisk, hvis der fx er tale om kommercielle eller politiske 
foreninger. 
Anne: Måske kunne forældre lave en platform på fx. Facebook. 
Der var enighed om, at der er tale om et relevant behov, som der skal tænkes nærmere 
over. Vi sætter punktet på næste SB-møde. 
 

 

Kommende møder: 

 Mandag den 23. maj Virtuelt(/Lysholm) 

16.30-18.30. 


